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Riverside Police Department
Continuation Sheet

245 (d)(1) PC

File #P12024811
Det David Smith #0444

Victim Officers

V1

Sergeant Bill McCoy #177
Riverside Police Department
METRO Team

V2

Sergeant Ron Whitt #346
Riverside Police Department
METRO Team

V3

Officer Dawson Smith #1275

Riverside Police Department: 3

METRO Team
V4

Officer Brett Stennett #1374

Riverside Police’ Departmentk

METRO Team ’

Assistin Investi' , ya'torﬂs"

RlverS|de Pollce Department

RPD Robbery/Homlmde

| Sergeant Dan Russell — Superwsor at Magnolia Station

, ‘Sergeant Dave Amador — Supervisor at scene on Harold Street
“ RPD Robbery/Homlcude

Detectwe Greg Rowe — Co-case agent

RPD Robbery/Homicide

. Détéétive Mike Medici — Scene on Harold Street
++RPD Robbery/Homicide

Detective Rick Cobb — Witness interviews

RPD Robbery/Homicide
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Assisting Investigators Cont.

Detective Jim Simons — Witness interviews
RPD Robbery/Homicide

Tim Ellis — Scene on Harold Street
RPD Evidence Unit

Sue Lane — Charting of weapons and photos at Magnolla Statlon
RPD Evidence Unit

Riverside County District Attorney’s Oﬁigf o
DDA Samah Shouka |

DA Investigator Rick Fuentes .~

Private Attorney

Russell M. Perry

Lackie, Dammeierand McGill. .
367 North Second Ave, Upland CA
(909) 985 4003

Related RPD Re:f’ort: %

,F’1 1 165403 243(d) PC

Durmgmy inveSfigafion at the scene | was notified by Lieutenant Phillips that the involved

‘off,icers had b'eén transported to the Magnolia Police Station, where they were meeting with an
- attorney provided by the Riverside Police Officers Association. After they all had a chance to

speak_with;the attorney Detective Rowe and | interviewed them.

DetectiQe Rowe and | interviewed Sergeant McCoy together. Also present was Sergeant
McCoy’s attorney, Russell Perry, Deputy District Attorney Shouka and her Investigator Rick

¢ Fuentes. DDA Shouka and her investigator were only present to observe the interview. The
following is a synopsis of Sergeant McCoy'’s interview, which was recorded:

Sergeant William McCoy’s Statement
Sergeant McCoy told me he is a supervisor for the Riverside Police Department’'s full time

METRO Team. He has been on the METRO Team for eleven years and has been a supervisor
on the team for the last three years.
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Because of their specialized training and weaponry Sergeant McCoy said his team is required
by Department Policy to assist in cases such as this one due to the the violent: nature of the
suspect. .

On the date in question Sergeant McCoy was in full unlform and rldmg passenger in marked'
police unit #3616 with Sergeant Whitt. : a o

| advised Sergeant McCoy that at this point in the mvestlgatron based on wntness mtervrews he
was being considered a victim. | told him that if that.should change.at some polnt ‘during the
interview we would stop the interview and let him.consult with his attorney Sergeant McCoy told
us he understood. His attorney then told us that Sergeant McCoy ‘was giving a statement to us
in accordance with Riverside Police Department pollcy :

| asked Sergeant McCoy to tell us what happened He sald that on Wednesday, 02-15-12, he
attended a briefing given by Officer Smith, Officer Castaneda and:Officer Angulo, who are all full
time members of the METRO Team. They relayed to ‘him that‘Detective O’Boyle had contacted
them for assistance in locating and arresting S- Bond. Detective O'Boyle had investigated a
domestic violence case in which S-Bond.had severely beaten up his girlfriend at his house at
7680 Gramercy in Riverside 'CA, and: he had obtained a felony warrant for his arrest. Detective
O'Boyle provided them. with a packet that containeda copy of the arrest warrant, a search
warrant for S-Bond’s moéther’s hotise at 920 Knoll“in' San Bernardino, photographs of S-Bond
and his criminal hlstory Sergeant McCoy looked at his criminal history and saw that S-Bond had
prior prison terms.and had been arrested for various sex offenses and gun possession charges.
Detective O’ onle also toId them that S- Bond knew he was wanted.

Sergeant McCoy said that on that Wednesday Officer Smith and Officer Castaneda scouted the

address on Knoll. On Fnday, 02-17:12, they set up surveillance on the house in an effort to see

of $:Bond was there. S-Bond/was never seen and they terminated the surveillance with the
# understandlng thatthey would go back out the next day.

n On Saturday 02 18-12. about 1030 hrs they again set up on the residence at 920 Knoll. Officer
Angulo and Officer Smith were in undercover cars so they could get close and watch the
residence. Sergeant:Whitt and he were in full uniform in marked police unit #3616 as a take-
down vehicle should they see S-Bond, and Officer Elliott was in another marked unit. Officer

N "‘Park and Ofﬁcer Stennett were in an undercover van.

N . That afternc)on they saw S-Bond’s mother leave the residence in a white van and they decided

to follow:her to see if she led them to S. lit the team up and Officer Stennett got
out of the van and into an undercover Officer Smith and Officer Stennett then

ffo‘IIOWed S-Bond’s mother from the Knoll address into Riverside where she pulled into the
" driveway at 7680 Gramercy. Sergeant Whitt and Sergeant McCoy trailed behind in the marked
“unit. Sergeant Whitt was driving and Sergeant McCoy was the front passenger.

Officer Smith and Officer Stennett set up in position to see the front of the house on Gramercy.
It was decided that they would watch the residence until about 1500 hrs, and if they didn’t see
anything they would call off the surveillance for the day. They were communicating via Nextel
group walkie-talkie. At approximately 1450 hrs Officer Smith put out that he believed he saw S-
Bond on the porch of the residence. Sergeant McCoy said that Sergeant Whitt and he then
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moved a little closer to the area in case S-Bond left the property so they could conduct a traffic
stop or a pedestrian stop of S-Bond and arrest him.

Officer Smith told them that S-Bond came back out, was leaving the ‘property on-a bicycle and.
he was eastbound on Gramercy. Officer Stennett told them that'S-Bond had just passed him
stopped at the corner of Gramercy and Harold, and was looking around. Sergeant Whitt and
Sergeant McCoy were northbound on Montgomery at this ‘point and they turned east onto
Gramercy to catch up to S-Bond. Sergeant McCoy said ‘as they approached the' .corner of
Gramercy and Harold he saw S-Bond. He was standing up, straddlmg the bike, in the street
next to the curb and was looking down at the ground or his waist area. Sergeant McCoy said
they pulled up to the corner, stopped the car and started to get out when S-Bond‘looked up and
saw them. S-Bond got back on his bike and fled:northbound.on Harold, peddling “as fast as he
could”. | asked Sergeant McCoy if Sergeant Whitt or he sard anything to ‘5-Bond at this point.
He told us that he didn’t, and didn't thrnk that Sergeant Whrtt did elther

Sergeant McCoy estimated that S- Bond was about 40 yards:. ahead of them by the time
Sergeant Whitt and he got back into the car to ‘pursue him:.S= Bond was riding on the west
sidewalk of Harold and Sergeant McCoy said he was Iooklng back at them the whole time and
“kind of frantic’. Sergeant Whitt drove the poIrce car past S-Bond and pulled into a driveway
ahead of him. S-Bond came’ to a sk|dd|ng stop, jumped off the bike and started to run back
southbound on Harold ‘ t \

Sergeant McCoy sald that everythlng he heard: about S-Bond prior to this instant was that he
always carried“a gun in his waistband, and ‘he was pretty sure that he had one now. He also
said he forget to tell us that ‘about six months ago they had watched that very same house on
Gramercy, for the West County Narcotics Task Force. They received information that an
informant had purchased «drugs from-a-male inside who was very paranoid and always had a
gun.inhis warstband They didn’t realize that this was the same address on Gramercy when
they heard of it in relation to Detective O'Boyle’s investigation until they followed S-Bond's
_.qmother there and physrcally saw it.

Sergeant McCoy said he saw S-Bond fleeing so he exited the police car and ran after him. He
yelled, "Stop” one tlme and drew his pistol since he believed S-Bond was armed. He could see
S-Bond looking back at him over his left shoulder as he chased him down the sidewalk. S-Bond
then rotated his. ‘body to the right to look back at Sergeant Whitt. Sergeant McCoy said as he

~ “was chasing’'S-Bond he got within ten or fifteen feet of him when he saw him grab a large,

© black, semi-automatic handgun from the right side of his waistband with is right hand. Because
of what he had heard regarding S-Bond, and what was happening now, Sergeant McCoy said
he ,belreved that S-Bond was going to shoot them to prevent his arrest. Afraid for the officer's
lives Sergeant McCoy said he fired at S-Bond. He saw that S-Bond was struck by the gunfire
“and said he spun back to his left, and then immediately fell down onto the sidewalk.

" Sergeant McCoy said he fired until his gun was empty. He ejected the empty magazine, let it fall
to the ground, and inserted a full one. He did not fire again. He never picked up his empty
magazine.

| asked Sergeant McCoy if he ever heard or saw Sergeant Whitt firing his weapon. He told me
that he believed he heard three or four shots, but he didn't see him, even though he was only
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two or three feet off to his right side. | asked him if he heard Sergeant Whitt yell or say anything
to the suspect and he said he didn't.

Sergeant McCoy said he then called for medical aid for S-Bond and made sure the ‘area was.
secured as a crime scene. He believed that medical aid arrived wrthm a few mmutes '

| asked him if he saw Officer Smith or Officer Stennett durlng the incident and he said he' drdnt
see Officer Stennett until it was all over. He said he believed he saw Offrcer Smith putl up in his

ight after the shooting was over. Officer: Smith ran up to the suspect wrth his gun
out, covering S-Bond while Officer Stennett handcuf’fed him. v ;

| asked Sergeant McCoy if they ever actlvated thelr forward red Irght or. theur siren during the
incident and he said they didn't. ~ ; :

Sergeant McCoy told us that he wasm’not‘i.injUred.

Charting

After charting it was determined that Sergéant McCoy‘fired eight rounds from his Springfield,
model 1911, .45 caliber, Semi- automatlc plstol See Detectrve Cobb and Evidence Tech Lane’s
supplemental reports for details.

NFD.
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INTERVIEW WITH SGT. WILLIAM MCCOY
Interviewers: Det. Smith and Det. Rowe
02-18/7:30 pm
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INTERVIEW WITH SGT. WILLIAM MCCOY
Q=Det. Smith*
Q1=Det. Rowe
A=Attorney Russell Perry. ,
A1=Sgt. William McCoy ..

Okay this is Detectlve Dav1d Smlth Rlver51de I Wanna use this - Riverside
Police Department. It is February 18 at 7:30. pm We’re at the Magnolia
Police station.“I’m in a, uh, conference room.* I am with my partner, (Greg)
Rowe. Uh,from the district attorney’s office is, uh, DA (Sam Shouka) and
her 1nvest1gat0r (Rick Fuentes). And; uh, seated across from me is Sergeant
(Bill) McCoy with:the, Rlver51de Pohce Department and his attorney, uh,
Russell Perry. And we’re heretoiinterview Sergeant McCoy regarding the

_incident, um, today with, uh, (Danny Bonds) or (Danny Bond) on, uh,
+ “(Harold) in. Rlver51de It was a shooting. Um, before we get started, do you

wanna say anythlng, Mr Perry?

@ Uh yes my chent 18 here to give a statement pursuant to Riverside, uh, PD
. k’,gpohcy

Okay, um, rlght now, Sergeant McCoy, you’re not a suspect in anything, um,
based on the interviews we’ve done with civilians and with other officers that
were at the scene. Um, at this point in the investigation, you’re a victim, as

. well as a witness, obviously, in this incident. Um, should that change at some
‘point during our interview, we will stop and - and you’d be able to consult

with your attorney. But at this point, eh, based on everything we know, um,
you’re considered a victim at this time.

I understand.

Um, with that, um, your last name is McCoy, M-C-C-O-Y?
Yes.

And William, correct?

Yes.
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You're a sergeant?
Yes.
What’s your assignment in the department right hOyV?
I’m currently a supervisor for the MetroTeam.
And Metro is our, like, the SWAT;’team,‘right"?_ 5
Yes, our full-time... l o AL
Or...
SWAT team
Okay, um; and what was your a551gnment today‘7

Uhy today I was the sergeant on the Metro Team. And we were conducting an

J operatlon for Detectwe (o} Boyle)

" “Okay and um What was that in regards t0?

Uh,on Wednesday, uh, Detective (O’Boyle) got ahold of, um, Dawson Smith,

“uh, (Dave Castaneda) and, uh, (Emilio Angulo) asking for our help, uh,
*regarding a suspect that he was looking for. Uh, I think his name is (Danny

James Bond), “Um, it was regarding a domestic violence case that he had been
workin’.: Uh, I remember looking at the packet once I did get it. It was a
violent ¢case. Uh, he beat up his girlfriend pretty good, uh, caused her to go to
the-hospital, uh, black eyes in both eyes. Uh, actually, Detective (O’Boyle)

.. did a great job with the packet, a lot of information in the packet on this guy, a
lot of history. Um, the search warrant was also in there, um, the arrest

warrant. Uh, I remember lookin’ at his history, uh, a lot of sex crimes towards
women, uh, done some prison time, had some arrests for being in possession
of a handgun. And he was currently on the run, knew the police were lookin’
for him, uh, regarding that case that Detective (O’Boyle) wanted him for.

And that’s all information you received from who?

Detective (O’Boyle).

(O’Boyle) personally...

Mm-hm.
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...told you that?

No, I - from the packet that he gave, uh, the ofﬁcqrs;thébtxl mentiQnéq.,
Okay and they presented that to you, the ofﬁc’e;rs;. w’s

Yes.

...uh, (Castaneda) and - and Dawsbjn Smith presgﬁtéd:‘{hat packetto you?
e | e g

Who’s got a copy of that é'a;;ket? I v

I have a copyﬂi’n tht;c:‘ar. Sl

Okay I’11,,ff,i’~11 need to ;ggt’thaf‘later from you...

Okay.

- ) ust so I knew what you guyé’ knew at the time.

4 Um,and so what. was 'the, um, plan today? And then I’m gonna ask you who -
" who’s involved. "What was the plan, uh, today?

Uh, if - 1fIgo back to Wednesday when we first, um, found out that - that
Detective, uh, (O’Boyle) needed our help on this case, um, Dawson Smith and
(Emilio Angulo) were at a school in San Bernardino, which kinda worked out

.. good because Detective (O’Boyle) believed that, um, Mr. (Bond) was staying

in San Bernardino at his mom’s house. So those guys actually scouted the
location on Wednesday. And then we didn’t start working this until Friday
where we actually set up out there on the house in - in, uh, San Bernardino.

Do you remember the address that you were at in San Bernardino?

920 Knoll Drive. It’s K-N-O-L-L. And in the packet, um, it also showed that,
um, Mr. (Bond)’s mom owned the house directly across at 895, um, Valley
View Drive. And it was a vacant house. It was kind of a rental.

Okay was there any information about addresses in Riverside?

Yes.
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What was that?

I believe the address is 7680 (Gramercy). That was,whére he - 'cause he was
a registered sex offender for his previous crimes, that’s where he was'
registered to. And all information, like running his cars or running his
driver’s license, comes back to that address-on (Gramercy).

Okay and - and so you got that informatidn Wednesday? - .

Yes.

Okay and then, um, is that the day that Dawsonand, uh, (Castaneda) scouted
They scouted the address in‘?San,Bémérdino. ,,,,f‘Dyéte’c'tive. .
On Wednésy"déy?

...(O’Boyle) also had information from an informant and from the victim, uh,

‘herself that, um; Mr.(Bond) was not gonna be at the (Gramercy) address
_ 'cause he knew that’s where he was registered to. He knew the police were
" “lookin’ for him. The police had already been there lookin’ for him, so he

wasn’t gonna go there. “Um, she said that he was staying out in San

Bernardino with Mom.

. And'that’s the rééison you guys were...

So tha,t"s';jNhy we focused on the house in San Bernardino on Friday.

Okay 50 Wednesday it was scouted. Did you guys do anything Thursday?

“No, nothin’ on this.

So Friday was the first day you guys went and set up out there?
Yes.

And, um, did you see Mr. (Bond) on Friday at all?

No.

Any f- any part of your team?

No.
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181 Q: Do you know what time you started Friday?
182
183 Al Started working or started the out...
184
185 Q: Well, the surveillance..
186 s . ,
187 Al .in San Bernardino? Ooh, let’s see. I came in early I Wanna say around 12
188 0 clock -
190 Q: Okay do you know - do you know how long ycru were out there what time
191 you left? R
192 { ' o
193 Al Oof- when did we 1eave‘7 It started gettmg dark S0 I wanna say around 7
194 o’clock.. . " ,
195
196 Q: Okay.
197
198 Al: ..I- roughly
199 . ,,
200 Q: So f— so from Fnday from 12:00 to 7 00, you guys were out there surveilling
201 9 the re- and resndence and you never saw Mr. (Bond)?
0 oy, Uy
203 Al: < No. We saw the mom, though
204 b
205 Qe P Okay d1d anyb was anybody watching, uh, the address on (Gramercy)? Or
206 Lo owas that Just not..
208 “Al: . | < No.
209" 4% D
210 Qi o ..in the picture right now?
211 2 o LH
212 Al d % No, we weren’t focused on that address on (Gramercy) based on all the
213 . % .~ information that Detective (O’Boyle) gave us from the informant and the
214 ~ .+ victim and what we knew of him.
215 " AY
216 Q# Okay so then Saturday you guys come back out again...
27
2184 .Al: Mm-hm.
219
220 Q: ...and set up, uh, on Knoll?
221
222 Al Yes.
=93
24 Q: Okay and, uh, who - who was a part of this, uh, operation today?
225
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Oh let’s see. Uh, uh, (Emilio Angulo), uh, was in a UC car. He was on point
watching the house on Knoll, giving us updates on anythmg that he saw
coming and going from the house. G ;

Okay.

Uh, Dawson Smith was also in a, uh, UC ¢car a551st1ng (Emlho Angulo) He
wasn’t directly on point, but he was I‘Ight around the corner :

Okay.

And then in a React van, uh; Wthh is also a UC car, um, ‘was Brett Stennett,
(Henry Park) and (Dave, Castaneda) ‘And as far as Saturday, because Friday
was a little bit différent as far as what the takedowns were, Saturday, uh,
Sergeant Ron Whitt and myself were in one black and white as a takedown. If
we needed to:do-a traffic stop or a bike stop-or a ped stop, whatever the case
may be, that would be our - our prlmary, ‘uh, assignment. And then (Pete
Elliot)was also in a black and white as another take down, as our backup.

And that was it. That (> all we had out there.

R ,Urn explain what a (REAC) van - is it R-E-A-C, is that what you’re talking
... about,a React‘7

"Yeah

‘What is thatr> ;

It’s kmd of it’s a rescue team. If something were to happen to the - the guys
that were, um, in the UC vehicles, if they were threatened in any way or if
somebody needed to be rescued, um, that’s a easy way for us to get a bunch of

‘. people into the scene without giving ourselves away that the police are here.

Like if he came outside to get the mail or take the trash out, that React van
would have been perfect to drive up and he wouldn’t a thought, you know,
anything of it and pull right up into his driveway and those guys come right
out of the van and - and grab him that way in his front yard, which was also a
- a plan if that - if that were to happen.

Okay.

There’s a few other different scenarios that - that they, you know, would be
useful in. But that’s probably the main one.

Okay so you guys set up, uh, um, out there today. Do you know about what
time you guys started, uh, Saturday - today?
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Around 10:30, between 10:30 and 11:00.

Okay and what happened, if anything, out there? el

Not a whole lot for several hours. Uh, eventually, Mom dld come home uh
in a white Aerostar van, um, same routine that she did Friday night, kinda *
pulls down the street and backs it into the driveway, sits in the car for a1,11ttle
bit and then she eventually goes inside:. I wanna say she was inside for maybe
an hour or two. And then she comes back out, gets in'the van and drives
away. At that point, I - I said, “Well, let’s just follow Mom:: Let’s see where
she goes. Let’s see if she takes us to, uh, Mr (Bond). And, ‘uh, we’ll go from
there. If she - if she lands at a house, the 11 just start watching that house
and - and see what comes and goes from there,” um, followed her back to
Riverside. Um, let's see. Brett Stennett got out of the React van, got into his
hich was parked around the corner at a liquor store, to
help out with the surveillance so it wasn’t just Dawson Smith, who was, uh, in
a wanted to get as ‘many UC cars as we could or we
could afford at that point and keep guyson the San Bernardino house. So we
just'had two UCs and: then Ron and'myself in the black and white as a
takedown. In cas ‘she went to go pick him up, we would be there to do the

. traffic stop ; and to take him into custody. They go all the way back to

' "Riverside, And they go to the (Gramercy) house. And, uh, she’s there

unloadmg some stuffin the driveway, goes inside for a little bit. And then w-
ooked like, ‘that she was showing the house to another real estate

and a famﬂy that showed up. A family showed up with some kids,

dn’t look like they belonged there. And, uh, it just looked like it was, like, a
al estate transaction, like she was sh- showing the house to another agent
and, uh; uh; his client.

Okay.

‘They eventually - [ mean, they were there for maybe five minutes. And then

they leave.
Okay, uh, and then what happened?

We watch for, I wanna say another hour or so. 3 o’clock was kind of our stop
time. We were gonna call it at that point. And it got to around, shu- sh- I
wanna say 2:45, 2:50. And then, uh, Dawson Smith put out over the Nextels,
which is what we were using, the group Nextels, that, “I think our primary just
came outta the house.” So we moved a little bit closer. Um, in case he left
the house, we were, eh, able to the do the traffic stop or the bike stop, ped
stop, whatever the case may be. Um, he eventually got into a bike - got onto a
bike and started riding around the corner. Um, he rode - get my directions
right - he rode, let’s see, eastbound on (Gramercy) from his house and then
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went around the corner and started going, um, that would be north on
(Harold). Um, Officer Stennett pick - picked him up at-that point and was
giving us updates, uh, as far as what he was doing. He said he stopped on his
bike. He’s right at the corner of, uh, um, (Harold): and, uh, (Gramercy). He’s:
just lookin® around, lookin’ real nervous. Andatthat point,that’s when Ron’ -
and I came around the corner in the black and'white and,uh; got rrght behrnd
him. And when we got behind him, and When I first saw him, he was + had
both of his feet down. He had his handson the, uh; on the bike. And he was
kinda looking down. I don’t know what he was lookmg at, whether he was -
something on his waistband or.on his jacket or on the bike or ‘what. But as
soon as he turned around and saw us, he got - basrcally got back on the bike
and started taking off. He rode as fast as he could, uh, down the sidewalk, so
northbound on (Harold) from (Gramercy) We got bacek in the car and, uh,
started following him.. T wanna say he was probably 25, 40 yards ahead of us
by the time we got back in the car and went after-him, um, riding on the
sidewalk, looklng back at us the whole time kinda frantic. Um, we were able
to catch up.to him. Um, I don’t remember the address off the top of my head
where we ended up - Ron‘was able to.get ahead of him, kinda make a left turn
intoa drlveway to block the, uh, the, uh, sidewalk. He came to a skidding
stop right at our; um;.you know; left front, uh, I'd say left front quarter panel,

. Jumped off the. blke and then started to run back, um, southbound on (Harold),
" 'um, on the sidewalk. At that point I’m getting out of the car. Everything that

I knew about this guy. up, to that point from the informant, from the victim,
um, was that he always has a handgun in his waistband. And actually, if I can

“back up. there’s;orle”kinda side story that I - that I didn’t mention. About six
*.months ago we watched that exact house on (Gramercy). I mean, we didn’t
realize it at'the time until we actually came back and followed Mom to the

house. Uh West County, uh, uh, narto- Narcotics Task Force gave us a
search warrant for that house. They had a - a - a controlled buy into the
house.” They had an informant, a female informant go in - into the house,

. bought drugs from a guy, didn’t know the name, um, a very, very vague

description but the information we got from him and from the informant was
that this guy is paranoid. He never, ever comes outside. If you wanna buy
drugs from him, you have to go inside the house. And he always has the
handgun in his waistband. And that’s coming from West County’s, uh,
informant. Um, so that was obviously playing in my mind there. Uh, there
was no doubt in my mind that this guy was gonna be armed, with the
statements that he made - that’s all in the packet, as well - that he’s not going
back to prison. He’s paranoid of the police. He doesn’t come outside. Um,
when I got around the trunk and started chasing him, he saw me and kinda
looked to his left, had a huge, big, heavy jacket and a big, heavy, brown jacket
on that could easily, you know, hide a - a weapon. Um, he kinda turned to his
left, continued to run. I cleared the trunk. And then he - for whatever reason,
he kinda spun back to his right, which is kinda goofy. He didn’t, like, spin
towards me. He spun back towards Ron, back towards the other way. And
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361 that’s - right when he spun back and I could see him, he reached into his, uh,
362 the right side of his waistband and grabbed the handle of a black, looked like
363 a, uh, a large semiautomatic handgun. And at that point, I thought thls guy
364 was gonna shoot me or shoot Ron and just with all-the statements: that we got
365 up to that point, I mean, and the look on his face, he just seemed so frantic™
366 and, uh, he ju- didn’t wanna go back to prison: So I shot elght times, ur, -
367 directly at him. And he kinda spun back tewards his left asI was shootmg
368 And he had the gun in his right hand: And he fell right on the sidéwalk right
369 there and then kinda rolled over on'it. At that point L.got on the radio and, you
370 know, called in all the troops and: everything, got the place. locked down, got
371 officers there to interview witnesses, um, got:-medical aid in‘there. They came
372 in and, uh, tried to treat h1m at the scene. But I think he ‘uh, he was dead at
373 that point.

374 o AN

375 Q: Can you draw forme - we’ré =and we’re kinda gonna back up.

377 Al: Sure.

379 Q: Can‘you draw for me (Harold), (Gramercy), kinda where you guys were all

380 Jparked” And 1t 1t Ikhelp us, uh ‘maybe understand.

.82 Al - "Okay I m not totally sure exactly where Stennett was parked.

383 L4

384 Q: R’ 75 Well, uh mostly where you guys were, [ mean, there’s where you know for

385 Y “sure kinda.. :

387 Al N ‘Okay.

389 Q. Uy, you know in relationship to the house and (Harold) and (Gramercy) and
390 do 5, whatever street, Montgomery or whatever other streets are over there.

391 \ 9 , b

392 ;‘AI:;, PR Mm, let’s see. He was - yeah, I didn’t draw that very well. I know Dawson

395" ad %~ wassitting here.

3950 Qo And which streets are what?

396 A4 "

397 Al Oh let’s see. This is (Gramercy) here.

3080

399 " Q: Can you just write it? You can write it on the street or whatever you wanna

400 do.

401

402 Al How should I write it so that it looks like - makes sense? I get myself turned
403 around. Here’s (Gramercy).

J4
405 Q: And what - is this har- (Harold)?
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That’s M- Montgomery, [ think, right?

Oh this - I'm trying to picture it, mm, eh, in the map And I was. looklng at
the map for - for a long time too because of this:thing. Let’s: see (Gramercy) ¢
runs - yeah, okay I got east/west right. And this would be (Harold) AN
That’s right.

Yeah. The relation just doesn’t seem rlght cause Why would he go - let’s see,
mm, yeah, maybe it is - that’s (Harold) And ].wanna say Stennett - Stennett
was definitely somewhere over here I justdon’t know: where

East of, uh...

exactly he '\yas

Okay 50 thls is the- suspect

JI don t know 1f he was..

res1dent It s on the south 81de of (Gramercy)?

& :And you guys Were where‘7

Oh Ron and I were way off. We were at the school off of (Wells). I don’t
even remember what..

Okay

Is it footha- Foothill School, I think? Yeah, we were...
Okay.

...qu- we’re quite a ways away.

Initially?

Yeah, until he...

Mm-hm.
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...said, “I think that’s the primary coming outta the house, and he’s getting on
a bike.” And that - at that point we were comin’ down-on Montgomery.

And which - what direction did you come fromonMontgomery';. ';.,‘,' @
Uh, we were coming northbound...
..Or was..

..northbound Montgomery ThlS Just doesnt (Gramercy) okay, yeah.

And the incident would a been up here" -
Yeah.

Okay.

Deﬁmtely T mean, he came out of the house and - and stopped the..

J What - just tell rne what you saw‘7 What what did you guys see?

o 'When we came when we came down Montgomery, we turned onto

(Gramercy) And

g When you..

that S when Stennett was s- saying that he’s going, uh, northbound on
(Harold)

And where did you first see him at?

‘He was about right here in the street.

And were you - where were you guys coming off of, (Gramercy)?
Coming off of (Gramercy) and...

Eastbound (Gramercy) to northbound (Harold)?

Yes.

Okay so you guys - who was driving your car?

Ron was driving. I was in the right, front passenger seat.
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And you remember what unit number it is?

3616.

I got that so - okay and is, eh, is that a marked un1t‘7

Yes. |

Eh, does it have lights on top, or 151t é siick top?.. 5
It’s a slick top. > p A,

And is there lights somewhere Yo

Yes. ¥

...uh, likﬁ?'?’ifer’ward redhght‘7

It’s_kii'n”the -1 guessyjif"fd‘ bem f- in front of the, uh, rearview mirror...

. J(_;‘)kay and 1.4

...and th,;éhl;"(k')bViOuslykliéfltS in the back and lights in the front...

“Andithas a siren?”f 3

*..front g(ﬂl‘:‘;’ki Yes.

Okyayf'énd'ﬁwere you guys in uniform?

YCS

Eh, with patches and badge and, uh, what, uh, holsters?
Yes.

Okay. Um, and the cars have insignias on the doors...
Yes.

...saying “police” and all that? Isit...

Black and white Riverside Police.
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So is it, I mean, in your opinion, was it pretty obvious that you guys are the
police... :

Yes.
...uh, based on your uniforms and your Vehiélé?
Absolute.

Okay so (Stennett) tells you over the Nextels that that uh Dawson says he’s
moving? & . :

Mm-hm.

Stennett says, ‘1 got h1m at: (Gramercy) and (Harold) He’s going northbound
(Harold).” You and Ron move ,

He stop,pg“d’ r1ght at- rlght"at (Harold) aﬁynd'(Gramercy). That’s - that’s...

. .the last thlng 1 rﬂemember,’h‘i‘m saying.

Okay you and Ron start moving up to effect the arrest?

@ -Yes to make the stop

Okay yand ,,,you encounter him or see him first right at the corner of (Gramercy)
and (Harold). He’s on the sidewalk?

‘He - he’s in the street. ..

He’s in the street?

...right on the corner of (Harold) and (Gramercy).

Is he near the curb? Or is he out in the middle, mm...

He’s near the curb, yes.

Okay so it would be the, uh, I don’t know what curb that would be.

Northwest.
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Okay northwest curb. And he’s just- you said he was just - was he sitting on
the bike or standing with the bike in between him? You know what I mean...

He was sitting on the bike...
...between his legs?
...with his legs on the ground. Oh y’eah' the bike WaS ,’between him’ " yeah.

Okay and so he’s sitting on the b1ke And; um, you remember what color the
bike was? _ < :

No.
Okay.
No.

And,um, he’s srttmg there And how did you know that that’s who Stennett

J was talkmg about‘7

: "Uh earlier, uh Dawson Smrth said, “He’s wearing a heavy brown jacket and

has got/ a hat on, sunglasses.” I don’t remember if he said what color his pants

were., That was the bas1c description that he gave us.

Q V'Oka'y SO you' pull' up. He’s standing there. And what do you guys do?

At that pomt uh, Ron gets right behind him. Uh, I get out of the car. Ron
gets out'of the car. We go to make contact with him. And as soon as he
realized, you know, what’s going on, he gets in - gets on his bike and just

+, starts riding as fast as he can.

Did you guys say anything to him at that point?
No. It - it happened that fast. I don’t know if I’'m making it seem like we
were there for awhile, or not. It was very quick. It was enou- just enough

time to get out of the car and get ri- right back in.

Okay did you guys have your lights or siren on at that point or
(unintelligible)?

No, at that point, no.

Okay so he - does he look at you?
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Yes.

Okay and he gets, uh, he starts to pedal the bike and’ starfs takingloff? ,
Yes, he s- looked like he started to get paranoid: and, uh, Started
Did... | iy,

..scrambling and then got on - was able to control the bike and then just
k1nda took of riding as fast as he could north on (Harold)

Did he say anything at that ;pomt‘?
No. '
Okay so whaa,t:"do you guys, you get back inft_né':oar and you follow him?

Yes. e

‘And and what. happens‘7

“Uh, we go northbound on (Harold) He goes northbound on (Harold) on the

srdewalk Um, | wanna'say we go a couple hundred yards following him
beforé we'get ahead:of him. And, uh, Ron makes a left into that driveway,

;f’kmda blocks his path ahead of him. And that’s when, um, Mr. (Bond) comes
*.to a'skidding stop on the bike and kinda - kinda throws the bike and then

655
656

Al:

Al:

kinda gathers his balance and then starts running back southbound the way he

came from,-uh, on (Harold).

Okay and when I was out at the scene, um, your guys’ unit was parked, uh,

.. kinda in - sort of into a driveway. Had anybody moved that since everything
happened? Or is that...

Hm-mm.

...pretty much where it was where you guys parked it?

That’s where it was when we parked it.

Okay and there was a bicycle on the grass there, um, kinda near your car...
Mm-hm.

...on the sidewalk. Would that - I didn’t see any other bikes there. There
would have to be the bike that he was on...
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Yes, that sounds right.

..I’'m assuming. And he dumps the bike and starts to run back northbound
back the way he had just come? ,

Southbound, starts running back soutthuﬁd.

South - southbound? |

Yeah.

And what were you - Wéi*éjou an’(;l}:R'(‘)g”;gety“[‘ing out ao,f the car?
" £%,

Okay andyou went around the rear of the ;police car?

Yes W

, "And do you.e= Wthh way d1d Ron go, just straight out of his door and straight
) ”'towards hxm? ~ ;

[ beheve he d1d | dldn t - 1didn’t see Ron at all, to be honest with ya. I-1

> got out of that car.. “And my first thought was, “He’s got a gun on him for
" sure,’and we’re gonna have to chase this guy on foot.” And that’s - right as

got out of the car, I went right for my gun. So I - I was ready, basically, if this
guy pulled a gun out and tried to shoot us.

So you - you run around the trunk. And you’re running towards him...

‘Mm-hm.

...or after him?
Yes.
And then what happens?

He’s running south on, uh, on (Harold). And he di- he just seems off balance.
You know, he’s just kinda scramblin’. T don’t know if it’s the jacket or the
clothes that he’s wearing or what or - but he continues running. And I’m able
to,  mean, close the distance almost - almost instantly. I don’t know if he’s s-
a slow runner or what. But I got right on top, maybe 10 feet from him as he
was - like I said, he initially turned left and looked at me. And then it was like
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he kinda turned to his right back, like, towards Ron. But, I mean, I'm off at
this angle. And that’s when he’s reaching into his waistband. And I could see
the handle. And he starts to pull the gun out. And at that pomt I I started
shooting. : &
How far away from him were - from him wefey you when you saw the,,gu':rt?i N
Maybe 15 feet.

If you ca- had to guess.

Yeah, I would say about 'Vl,jyfeet.

And were you still"cnldéying?

Yes.

Okay. g o

J Yeah

And how. f— close do you thmk you were to him when you actually started

ﬁrmg” ]

. About 10 feet.

:"About 10 feet

Yeah‘ o

;‘frem him? And you think you fired eight rounds? Is that what you

remember?

The only - I don’t remember firing eight rounds. But I know how many
rounds I carry. And my gun went dry. The slide locked back, which means I
have one in the chamber, and I have seven rounds in the mag. So that’s eight.
And so I reloaded.

Okay.

So I put a fresh magazine in the gun.

And could you tell where y- you were shooting him? I mean, could you tell
where he was getting hit?
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It looked like the front 'cause he was tur- still turned. And then as, I wanna
say two or three rounds had already fired, he started toturn back.. And then
the rounds probably started hitting him in the back And then he fell down

face first. ”

Okay and, um, could you hear if, uh, Sergeant Whltt was ﬁrmg, as well" Or
di- could you see him or hear or anyth1ng‘7 ¢

I did - I cou- I could hear him. And 1 could see him off to my r1ght ‘He was
maybe 2 feet from me, if that 2 3 feet. 4 0,

Were you guys parallel to each other" Or were you fur— fu who was farther
ahead towards the = I,

[ was.
...the SUS,P@*C?

I wa’s

. "By how much do you thlnk‘7 How far was Ron behind you and to the side?

I neveri- to be honest I never saw Ron until he was - was, um, even with me.
And at'that point, it was almost over. Um, I was maybe be - maybe 5 feet

P frorn the suspect at that point.

;‘Okay

And hewas already down. The - you know, the firing had stopped...

Okay and, um...

..'cause I was focused, I mean, on the suspect the whole time.
So you got within how - how close to him while you were firing do you think?

Uh, 10 feet.

And were you -did you stop and fire? Or were you still running as you were
firing?

I was still moving forward.

All through - all through the...
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While wa- yeah.

...firing?

Yes.

Okay and what about Ron, do you know ,if'ﬁe ’StOppg;:;l thecontlnued
...to move forward?

I don’t know.

Don’t know? .

[ don’t knowlf he Qid, o,r_kry}ot.?"f,,

Okay, ‘,,u'r'r’l, did you Iéad another magazine?

\ Idld, yes.

Okaywﬁ;’e;:nj— When was,’thaf?

) Uh, ';tﬁe'suspect was élready down. He wasn’t movin’. Irealized my gun was
" dry. The sl- the slide was locked back. And so I - I put another magazine in

the gun and got it ready to go.

What did you do with your other magazine?

‘Vr‘opped it on the ground.

Okay you just...

[ hit the, uh, magazine release. And it - I never touched it. I mean, it went
straight to the ground into the grass, I believe it was.

Okay and then, um, do you know how many rounds Ron might have fired that
y- that you could hear or see?

I heard at least three or four, at least three or four.

Okay and were you guys saying anything as you were approaching this guy?
Eh, at any point did you guys say anything to this guy?
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The only thing I got out when I first got out of the car was just, “Stop.” That
was it.

You think you said it one time or, I mean...

Just once, yeah.

Okay and could you hear Ron yelling ,aﬁything 2 o
No, I didn’t hear anyThing. 'S . &

Did, um, could you hear = hear or see Dawson or - or, uh Smith or Brett
Stennett during thls whole encounter‘? , f

[ never saw Br,ettfffStennett until, I mean, well‘a- not well after the fact but I
saw - I saw Dawson Smith first. Isaw him pull up in the green Explorer.
Suspect was already down. Um, we were covering, uh, the suspect. And
Dawson'r-"ran up with hIS gun drawn; um, basically saying, “I got him. I got
himy,. I’Il handcuff h1m *while we covered him. While they were doing that,
that’s when I was gettmg on the radio. Uh, Brett Stennett ran up at that point.

- And (Brett Stennett) ] actually the one that handcuffed him.

Okay, um you never saw or heard, uh, Stennett or Dawson saying anything?

;v?'I only heard Dawson say, “I got him. I got him.”

:'”After after the shooting had already occurred?

Yes, :faft,er the shooting already occurred.

‘VO‘kay, um, after you reloaded your magazine, um, how come you didn’t

reengage the guy?

Suspect wasn’t movin’. Um, he was facedown. I could see the gun laying
next to him. Um, but he - he wasn’t moving at all. He wasn’t moving
towards the gun. Um, you know, he wasn’t movin’.

Um, and during this encounter, how were you feeling?

Scared.

At what point did you get scared?

I don’t wanna say through the whole thing. But with the whole background
on this guy, I mean, there’s no doubt that this guy was, you know, a dangerous
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guy, with all the information we had from the informants and victims and his
history, his background with the police, um, that it was'gonna be some kind of
confrontation with guy and, uh, the statements that he made that he wasn’t
going back to prison and everybody saying he’s always gota gun in his - his ¢
waistband. He’s paranoid of the police. Youknow, he never: comes outs1de
that if we were able to get him outside and try'to stop him, ‘something like this
could happen. Um, but especially once we's- actually saw him and then saw
his actions, the way he was frantlcally trying to get away and then when he
tossed the bike and then tried to runand then his.actions: gettrng the gun out of
his, uh, um, his waistband, uh through that whole fime. %

What did you think he was gonna do‘7

I thought he was gonna try to shoot us. There s no doubt in my mind; if [
wouldn’t a shot him, he would a shot me or Ron to try to get away.

Okay, um;, and I think, uh, I asked you. Drd do you know if Ron said
anyth1ng‘7 Could you hear if Ron sard anyth1ng‘7

JI never heard Ron Ron say anythlng, no.
) "Okay and d1d the guy say. anythlng, the suspect?
Nope

% Not through the whole thing?

If he d1d I dldn t hear it or I didn’t make it out.

Okay and who called for, um, medical aid and stuff?

Me.

Do you know? Okay do you know about how long it took for ‘em to get
there?

Not very long, just a couple a minutes, two or three minutes.

Did any of the officers that were there do any kind of, um, medical aid
intervention on the guy at all?

No.

Okay and so after he went down, who handcuffed him?
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Um, Brett Stennett.

Okay and did you see the guy’s gun? Uh, after you shot him, dld he stay hang
- hang onto it, or did he drop it? Or did you ever - d1d you ever see that part" )

It looked like it - it was right next to him. It looked like: 1t fell to the ground.'
Like, it was laying right next to h1m He dldn t have it 1n hlS hand anymore. ..

And what did it look like?

..when I saw him. Uh, 1n1t1al 1n1t1ally, Ithought it was a, llke a Beretta-
style semiautomatic handgun : o

What color? Do you rémember? o
Black.

And - and 'h“e pulled thatﬁfrom where?_ ’

‘, From the rlght portlon of his walstband

. Okay was. h1s Jacket over. 1t’7 Or was it in his jacket pocket or in his pocket, or

it was just sh- shoved doywn in his pants?

g ;Itwaéimcked down in there. I’m not sure if it was in the pocket or if it was in
" his'waistband,

And wher‘fe'was the gun when you first noticed it? Was it already out? Or
was it..;

It was in his hand.

...coming out?

It was like it was coming out. And he had - he had, um, his hand on the
handle. And it was coming out.

Okay and we already talked about you pretty much, at that point, felt like he
was gonna shoot you or Ron?

Absolutely.
Okay, um, were you injured at all during this thing?

No.
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988
989 Q: Okay and I think we talked about, uh, your uniform. What were you wearing
990 at the time? Or did we? . L
991 s o ” & '
992  Al: Uh, our standard uniform. It’s a black, uh, tactical vest with-the soft vest.
993 Um, it’s got police patches on the back, police badge on:the front, my name
994 tape, of course, um, and then my black BDUs my tact1ca1 uh, um, belt with
995 all my gear on it. oy, ;
996 £
997 Q: What kinda gear is on your belt?
998 ~
999  Al: Uh, extra magazines, uh,:my primary weapon, my .45, my handcuffs and then
1000 my extra magazmes and then my racho and my radm holder.
1001 f~
1002 Q: Did you have any backup weapons on your person‘7
1003 : ,
1004  Al: No.
1006 Q: Okay so'your duty weapon was a what 457
1007
008  Al: n It sa Sprlngﬁeld 1911 45 cahber
1010 Q: @ And that holds e1ght rounds seven in the magazine and one in the chamber?
1011 p 7
1012 Al: < NSl
1013 g vy _ p
1014 Q" ~ Okay and you - how many extra magazines did you have?
1016~ Al: « “ = Four, de N4
17 )
1018 Qi . Four extra magazines?
019 o
1020 Al " Five total.
1021 e
1022 Q: .. Okay so you had five magazines. That included the one that was in your
1023 4 ¥ weapon?
1024 o= 7
1025 . Al: Yes.
1026
1027  Q: You emptied one and reloaded another?
1028
1029  Al: Yes.
*a3()
310 Q: Correct? And did you fire anything out of that second magazine?
1032
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No.

Okay, um, while you were out there, did you notice any other WithéSses that
were outside or in - in the immediate area that would have seen 'What .
happened that. .. AP

Yes.

...I should contact? Where were thcy‘?

Uh, directly in front of our poliéé car. Uh,I beliéi}e it was She house over, if |
remember right. He pulled into - Ron pulled into a driveway. And I think the,
uh, there’s maybe th;ec,,o‘r7 four, uh, uh, male adults - T believe they were
Hispanic - uh, working in the garage and in the driveway. 1 don’t know if
they were working on a car or:what.*But they were all standing outside.

Okay did yéu'ever talk to anyy éf them? o

No. 1 k:hady officers talk to ‘em.

3 "Qkay. Um,;anc’,l” did you have, ﬁh, um, other weapons in the police car that
' 'you were in that belonged.to you?

Umio

No. L dldn’t have my machinegun. That’s in my other car.

Okay. (Greg)?

‘When, um, you said that you ca- you got out of the unit on the passenger side

and you cleared the trunk and you, um, so you would have been off to the left
of - of the suspect?

As he’s turning to run south? Yes, he would be - yeah, okay.
Kind of left and behind him?
Yeah.

And you said that you - the first two or three shots that you shot, you thought
that he, um, you hit him in - in - hit the front of hi- his front side?

Yeah, I would say kinda coming from this direction...
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1078
1079  Ql: So he was - he ta-...
1080
1081 Al: Maybe into his shoulder.
1082
1083  Ql: You said that he turned to the right?
1084
1085 Al Mm-hm.
1087 Qi: And he had the gun in the - in his right-hand side? He turned €nough - he
1088 turned all the way towards - towards, I guess it would be you and Ron?
1089 L 7 R
1090 Al: Mm-hm.
1092 QI: And Ron was off to your right?.
1093 . W
1094 Al: Yes.
1095 P\ K¢
1096 Ql: Okay, um, so I’m - I"m just trying to get a picture of how...
-+Q298  Al: _ Yeah.
1100 Qi: <" .._how farhe...
1101 &, RN
1102 Al: <7 “Tunders- yeah, Lunderstand.
1104 QL+ ~ So he - he turned all the way back toward you guys with...
1105« . P O % o
1106 Al: < “» = Towards me, yes...
1108  Qli. . luwith- with - with the...
1109 , %% o0
11107 Al /7 ...so I could clearly see the front of him, yeah.
111k ey
11127 Qt: . W Okay and then - and then he turned back, um, um, and started - started to run
1113 again or...
1114 g
1115 72 Al: After I started shooting, yes.
1116
1117 Q1l: Okay, um...
1118
1119 Al: It was more of a fall than - he didn’t - he didn’t go very far after that point. I
120 mean, it was...
21
1122 Ql: Okay.
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I mean, he pre- almost dropped right there.
Okay.
I mean, he maybe went a few feet from - at-thét ’point
All right, um, eh, I don’t know if (Dave) - did you: see. ever see wh- where
Stennett and Dawson were or - when this whole thmg happened did you s-
did you see... i - g
I only saw Dawson pull up after the, suspeet was alreadyf,rdown. ..
Okay.

..on the ground And then Dawson got out of his car. He pulled up and
kmda did‘the same thing Ron did, pulledinto a driveway and, um, got out of

the car, came runmng up, had his gun drawn, like [ said. He was covering the
suspect as we were. " And he - he was yelling out, “We got - I got him. I got

“him,” meaning he’s)gonna do the hands-on and he’s gonna do the
, handcufﬁng, which is how we train, while Ron and I were covering the
" “suspect. And then at that-point, Ron was covering him. I got on the radio

and, you know, let...

& Okay :

.everybgdy"’know what was goin’ on, got medical aid rollin’, guys to come

lock down the scene and interview witnesses and...

Okay.

L .you know.

And - and going back, uh, t- to, uh, uh, something that you just said, as far as
your training goes, um, the Metro Team, you’re - you’re a supervisor on the
Metro Team that - Metro Team is a specialized unit. Um, what - what do you
guys train for, I mean, in situations? Do you train, uh, for - what is your
training? You don’t have to go into everything that you train for but...

Uh, oof- I've been on the team for 11 years now total. Um, I’ve been a
supervisor on the SWAT team now a little over three years, on the full-time
team. Why we - we train on entries. I mean, that’s kind of our bread and
butter, is - is serving search warrants, high-risk warrants, um, officer rescues.
Uh, we do a lot of surveillances just like this. I mean, it’s kinda what our
team is for...
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Do...
..guys that are high risk.

Do officers, do detectives or, eh, eh, anybody else in the department is your "
team the team that they go to when serving high- I‘lSk Warrants lookmg for
armed suspects, um, such as that? - ,

Yes, that’s part of our policy, as wen.
And tho-... |

We have a - a check list. If there’s any - it’s a safety checklist. If there’s
anything checked on that listand I'=I think there'~ I wanna say there’s 10, 10
or 12 boxes, “And if any one of ‘em are checked, they have to call us just to
consult, sdy, “Hey, this i is what'I got. What'do you guys think?” And we - 1
mean, 0bv10usly, we’re = ‘we’re here to help out and - and do what we can,
whether it meets our criteria or not.«

. And when it meets. ..

“ Um... |

your criteria, then that s when you guys will take over..

Yeah

kmda the....

Yeafl, and not everything has to be - not everything’s a SWAT - SWAT deal.
So - but...

Right.

I mean, who else are they gonna call? We’re - we’re there to help.

Okay and you guys train once a week?

Once a week.

Okay. W- um, and go - going back to the, um, when you guys turned the
corner from (Gramercy) onto (Harold) and you said that the suspect was

stopped in the middle of the street, could you see what he was doing at that
time?
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He had his back to us. I-1I - it looked like he was either, messing with the
bike, like the seat that he was sitting on, or he was. domg somethmg in hlS
waistband. ;

Okay.

Eh, eh, I couldn’t tell 'cause of the Jacket that he had and our posmomng He
- like I said, he had his back to us the whole tlme )

ff:gssume that he saw you guys?

Okay di- at - at some pomt,'though, you - L
Mm-hm. i > ” |
And that’s whgn heﬂx -he bolted on the"bike? 3
Yes. ” ¢

Okay

. Yeah as soon as he saw us, he started taking off.

Okay but yqu couldn t yte’;ll what he was doing as - as far as...

;;'?'Nah;' iéouldn’t teﬂ what he was doin’ when we first drove up.

:"Okay I don t have anything else.

Did - d1d you um, put - durmg the, um, I don’t wanna call it a pursuit. But
When you’re chasing the guy..

‘Mm—hm.

...did you put anything on the - on the air?
No, I didn’t. Just based on what we were dealing with, [ mean, I...
Okay.

...] wanted to be focused on this guy if he - if he turned and tried to shoot. It
was k- uh, difficult because he’s on a bike. We believe he’s armed. All the
information says that he’s armed. I mean, how do you deal with that guy? 1
mean, it’s easy for him to pull the gun out and start shooting. That’s why
we’re sitting ducks in a car. So that was something that was going through
my mind, eh, and my partner’s, as well.
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Okay and I'm just kinda...
I mean, for any officer..

I’m just kinda ask - asking that at that point ]U.St 1f I need to go pull tapes of |
any radio traffic. So I'm just askmg nethmg

No, no, nothing.
None of this was put out or:, "

The only radio traffic that was ever put out on this was after uh, the shooting
had already occurréd.. And that was me, “We just been involved in a shooting
at this location, We need medlcal aid. Officer’sd code 4. Suspect’s down.
We just need: officers to lock it down and get medical aid in and then start,
um, kinda’ canvassmg the scene and domg the witness statements and
everythmg . ;

Okay and ha- had yOu d1d you guys ever turn on your - your, uh, uh, your

5 fprward red_,hght or a siren during this incident?
I did no, '"de'o‘h& -1did not. T don’t - T don’t think he did either.

i And the only commands um, when you first encounter him at the corner,
L ,f:there was no. cornmands

No.

. tothis guy?

| No.

He d- and he took off?
It was just enough time for us to get out of the car and then get right back in...
Okay.

..'cause he took off.

And then when you block him off down the street, the, uh, the only command,
you said, you - you told him to stop once?

Yes, I told him...
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And you, uh...
..to stop as soon as | jumped out.

Was he, uh, but was that - was it because he’ was already headlng back the
other way? Or - or was he still rrdmg ~

Yeah.
..his bike towards you?

No, he was off his bike. By the time I - I was still i in the car when he locked
his brakes up on thé bike and then dltched the b1ke “And that’s why I jumped
out of the car at that point, 'cause he- started runmng back that way. I could
see that through the, uh, driver’s window and the back window. And so that’s
why 1 took off toward uh towards h1m back towards the trunk of the car.

Okay and you had had you took your prstol out as soon as you got out of the

“Soon as I gdt ou‘t of the car 'Y:éah-

Your- your tactrcal vest, does it have, uh, uh, did, uh, pocket for the

& recorderV

YGS

Didyou: activate that at any time?

Okay. A- at any time prior to the shooting or after the shooting?
No, never.

Okay.

And then, uh, is your car equipped with Coban, uh...

It is, yes.

...video surveillance system? Did that activate; do you know?

No.
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1348
1349 Q: Gotcha.
1350
1351 Al: It wasn’t on.
1353 Q: Wu- were either one of you wearing the activating, uh, b,uttohﬂ thing? .
1355 Al: No. No, we don’t have those.
1356
1357 Q: How does it activate then, just from the light bar..:
1358 o &5 o A,
1359 Al Mm-hm.
1360 #p k. W
1361 Q: ...the - that - the light-activation?’ .
1363 Al: Yes.
1364 P
1365 Q: Okay. «What unit was it; 36162
1367 Al: 3616.

69 Q: _{ " "Okay, um, sir, do you have any questions?
1370 & e ,
1371 A L7773 No, I'don’t have anything. Thank you.
1373 Qs ) " (Billy), is thete anything that we didn’t talk about, uh, that you think is
1374 - . important that we didn’t cover here?
1376 Al: “. . Idon’tthink so, nothing that comes to mind.
(377 N N ”" X
1378 Q. .. Let me just take a minute.
1380 Al ..~ Sure.
1381 oy
13827 Q: o I wanna make sure we covered everything. Did you, um, did you guys look
1383 4 v and see if there was anything captured on the Coban in the car?
1384
1385¢ -Al: No.
1386
1387 Q: Okay.
1388
1389 Al: Didn’t look.
A2 90

N Q: And so it was just the four of you out in Riverside here?

1392
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Yes. The rest of the guys were in San Bernardino. ..
Still there?
...watching Mom’s house.

When he came out of the - the house, Dawsbn’s the Qne,that said, “T’hét;’,s‘the
suspect,” or... 2%, e, o\

Yes, Dawson was on point watchiﬁg ’the hquse;‘} ﬂ : o

And he was confident that tﬁéifnwas y thatwas the guy?

e . , ,

And then d1d ¢ISteri;1ett at anj} polnt put out tha;;t he saw him and identified him?

Yes.,

Okay.

“‘When you actuaily laid eyes:,c:)h this guy, did you recognize him from the

flyer....

| Yes

..or through‘, your. ..

| hayé;pic"’t'ures. Like I said, Detective (O’Boyle) did an outstanding job with
thepacket. That’s probably the most information I’ve gotten on suspects that

. we’ve tried to get, ever. I mean, he had pictures of everybody.

Okay.
And on the flyer, as well, I mean, there are different dates. I mean, you can
see this guy go through a phase of drug use. But he’s got three photos of him.

And one of ‘em is, um, the most recent one is how he looks, uh, today.

Okay. Well, I can’t think of anything else. Okay. All right, uh, if we have
any other questions, we’ll get ahold of you.

Sure.

Um, and you can confer with your attorney before we even speak again. But,
uh, as of now, that will conclude, uh, this interview. It is, uh, 8:13 pm.
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This transcript has been reviewed with the audio recording submitted.and it is an accurate

transcription.
Signed

i{ﬁvly/v; gDMCAr f'ét/ 77
-
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